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MESTO  HANDLOVÁ
Nám.  baníkov  7  Handlová  97251

Materiál z rokovania orgánu:

  Mestské zastupiteľstvo

  9. riadne zasadnutie, dňa 05.12.2019 o 14:00

5.

NÁVRH VZN Č. 6/2019 O DANÍ Z
NEHNUTEĽNOSTÍ.

Predkladateľ:
Ing. Peter Mendel,
vedúci ekonomického odd.
MsÚ.

Materiál obsahuje:

  - Zápis z rokovania
  - Hlasovanie

ZÁPIS  Z  ROKOVANIA:

Primárorkou mesta odznelo:“ tento rok sa návrh rozpočtu robil veľmi ťažko oproti požiadavkam. V
návrhu bežného rozpočtu 2020 chýbalo 2,5 milióna €. Bol to rok v ktorom sa mnoho veci
posudzovalo a racionalizovalo. Nielen v tomto roku, ale i predtým sa na úrovni vlády prijímali
rôzne novely a zákony, štát nás novými zákonnymi povinnosťami nútil a núti vynakladať výdavky na
opatrenia akými sú zvyšovanie platov zamestnancov vo verejnej správe a školstve, novela zákona o
odpadoch, obedy zadarmo v školách a iné. Zároveň však ďaĺším zákonom dô Jde k zníženiu príjmov
pre mesto z podielových daní, teda medziročný nárast nebude takmer žiadny. Výdavky však
ostávajú a ešte sa navyšujú. Pokuta, zmluvné záväzky, úvery voči Štátnemu fondu rozvoja bývania
ako aj bankové úvery znamenajú, že za súčasných príjmov by hrozilo zastavenie financovania
niektorých služieb a teda zníženie, zhoršenie poskytovania základných služieb. Na takýto prípad v
prípade schválenia istých zákonov upozorňovali aj členovia Únie miest  a aj iné mestá a obce.
Poukazovalo sa že, týmto pádom budú musieť mestá a obce zvyšovať miestne dane. Sú to
nepopulárne opatrenia a nesmierne ťažké rozhodnutia, ktorá sme posledné mesiacie zvažovali aj v
spolupráci s poslancami MsZ a inými samosprávami. V našom meste sa dlhodobo udržiavali dane
na rovnakej hladin, nereagovalo  sa na infláciu, nezohľadňoval sa ekonomický rast, nárast
minimálnej mzdy  či sa nezapočítaval rast cien nehnuteľnosti. Umelo sa dotovali služby sa úkor
rozvoja, komunikácie, kluby a podobne. Sami sme nespokojní, pretože dlh na majetku mesta či
technickej infraštruktúre sa každým rokom prehlboval. Dnes okrem úverov splácame aj iné
záväzky, ako napr. komunikácie robené v rokoch 2018, 400 tis. € tento rok, 400 tis. € budúci rok a
iné. Navýšenie daní ku ktorým chceme pristúpiť, bude smerovať k tomu, aby mesto prežilo a
zásadným spôsobom sa nezmenila kvalita služieb. Z tohto navýšenia vie mesto prežiť, avšak rozvoj
v budúcom roku je možný len vďaka externým zdrojom z prostriedkov štátnych schém a
európskych fondov. Mestu to nesmierne pomôže, na zaťaženie na rodinu, či jednotlivca na mesiac
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je zanedbateľné. Zároveň však treba povedať a tieto informácie z médii, Únie miest  či iných miest
a obcí nám to dennodenne potvrdzujú, že tieto zvýšenia daní  sa premietajú do VZN v 90% v
mestách i obciach na Slovensku. Túto tému sme s poslancami MsZ  riešili na troch pracovných
stretnutiach, zasadnutí mestskej rady, ekonomickej komisie. Zvýšenie daní sa premietá do návrhu
rozpočtu mesta, aby bol vybilancovaný.Nemá zmysel modelovať fiktívne príjmy, mať nereálny
rozpočet a mať rastúci problém s cashom, ako je tomu i teraz. Chcem preto požiadať o pochopenie
pri prijímaní tohto rozhodnutia. Zároveň je však veľmi dôležité povedať, že zachovávame a
rozširujeme skupinu osôb, ktoré budú mať úľavu: hmotná núdza, ZŤP ako aj seniori na 65 rokov
veku. Ďakujem, že budete racionálne uvažovať a podporíte tento návrh s pochopením.“ 
 
Vedúcim ekonomického oddelenia odznela informácia ohľadom zverejnenia návrhu VZN v lehote
stanovenej 15 dni pred konaním zasadnutia MsZ s tým, že neobdržali žiadne pripomienky.
Informoval o zmenách, ktoré boli zapracované do návrhu VZN, ktorý obdržali pri prezentácií pred
začiatkom MsZ. 
 
DISKUSIA:  V rámci tohto bodu odznela rozsiahla diskusia, v  ktorej odzneli názory  dvoch skupín
ľudí. Tých,čo s navrhnutými opatreniam nesúhlasia a na druhej strane tých, čo si uvedomujú, že to
nie sú ľahké rozhodnutia, ale v tejto chvíli nevyhnutné. Zo strany prítomných neodzneli k
predloženému žiadne ďalšie pripomienky.
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UZNESENIE  :

MsZ SCHVAĽUJE VZN č. 6/2019

MsZ 05.12.2019:   MsZ BERIE NA VEDOMIE:   Návrh VZN mesta Handlová č. 6/2019 o dani z
nehnuteľností, predložený Ing. Petrom Mendelom, vedúcim ekonomického odd. MsÚ, bez výhrad.

MsZ SCHVAĽUJE:   VZN mesta Handlová č. 6/2019 o dani z nehnuteľností v predloženom
rozsahu.  

MsZ SCHVAĽUJE VZN č. 6/2019

Za (13):

Mgr. Lucia Jonásová
Mgr. Tomáš Arvay
Mgr. Ivana Hromádková
Ing. Radoslav Iždinský
Jaroslav Daubner
Ing. Iveta Jurkovičová
Arpád Koszta

Lina Gregor
Danica Baranovičová
Mgr. Jozef Juríček
Bc. Alžbeta Orthová
Ing. Blažej Litva
Marcela Šimonová

Proti (3):
JUDr., Ing. Jozef Stopka, PhD.
Martin Uríček
Eduard Straka

Neprítomní (3):
Ján Spevár, M.A.
Ing. Rudolf Podoba
Dušan Klas
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